亞洲大學 護理學系 雙主修課程規劃表 (114 學年度)

Double Major Program Curriculum Plan for Department of Nursing, Asia University

應修總學分:71 學分

校課程委員會通過次別:1133

Total Credits Required: 71 Approved in the 1133 University Curriculum Committee meeting

| 10141 0100 | ins Required • /1 | Трргочес | | 1100 | Cilivei | | | | mmittee meeting |
|----------------|----------------------|---|---------------------------------------|----------------------|----------------|--------------------------|-----------------------------------|--------------|-----------------|
| 類別 Category | 科目名稱 Course Title | 英文名稱 English Title | 修課 年級 Year of the Program | 修課 學期 Semester | 學分數 Credits | 每週上課時數 Hours per week | | | |
| | | | | | | 講授 Lecture | 實作(驗) Practice (laboratory) | 實習 Intern | 備註 Remarks |
| 系核心必修課程(65 學分) | 護理學導論 | Introduction to nursing | _ | 上 | 2 | 2 | 0 | 0 | 實務型課程 |
| | 生理學實驗 | Laboratory of physiology | _ | 下 | 1 | 0 | 3 | 0 | 實務型課程 |
| | 病理學 | Pathology | _ | 上 | 2 | 2 | 0 | 0 | 研究型課程 |
| | 環境微生物及免疫學(含 實驗) | Environmental Microbiology & immunology | = | 上 | 2 | 2 | 1 | 0 | 實務型課程 |
| | 基本護理學 | Fundamental nursing | 11 | 下 | 2 | 2 | 0 | 0 | 實務型課程 |
| | 身體檢查與評估 | Physical examination and assessment | _ | 上 | 2 | 2 | 0 | 0 | 實務型課程 |
| | 身體檢查與評估實作 | Physical examination and assessment skills | = | 上 | 1 | 0 | 3 | 0 | 實務型課程 |
| | 基本護理學實習 | Practicum in Fundamental Nursing | = | 下 | 3 | 0 | 0 | 8 | 實務型課程 |
| | 基本護理學實作 | Fundamental Nursing skills | _ | 下 | 2 | 0 | 6 | 0 | 實務型課程 |
| | 護理過程 | Nursing Process | = | 下 | 2 | 2 | 0 | 0 | 實務型課程 |
| | 成人護理學及實作(一) | Adult Nursing and nursing skills (I) | = | 上 | 3 | 2 | 2 | 0 | 實務型課程 |
| | 成人護理學實習(一) | Practicum in Adult Nursing (I) | 三 | 上 | 3 | 0 | 0 | 8 | 實務型課程 |
| | 產科護理學及實作 | Maternal nursing and nursing skills | 三 | 上、下 | 3 | 2 | 2 | 0 | 實務型課程 |
| | 產科護理學實習 | Practicum in Maternal Nursing | = | 上、下 | 3 | 0 | 0 | 8 | 實務型課程 |
| | 兒科護理學及實作 | Pediatric nursing and nursing skills | = | 上、 下 | 3 | 2 | 2 | 0 | 實務型課程 |
| | 兒科護理學實習 | Practice in pediatric nursing | = | 上、下 | 3 | 0 | 0 | 8 | 實務型課程 |
| | 成人護理學及實作(二) | Adult Nursing and nursing skills (II) | Ξ | 下 | 3 | 2 | 2 | 0 | 實務型課程 |
| | 成人護理學實習(二) | Practicum in Adult Nursing (II) | Ξ | 下 | 3 | 0 | 0 | 8 | 實務型課程 |
| | 綜合臨床護理學實習 | Practicum in comprehensive nursing | 四 | 上 | 4 | 0 | 0 | 10 | 實務型課程 暑期實習 |
| | 社區衛生護理學及實作 | Community health nursing and nursing skills | 四 | 上 | 3 | 2 | 2 | 0 | 實務型課程 |

| 類別 Category | 科目名稱 Course Title | 英文名稱 English Title | 修課 年級 Year of the Program | 修課 學期 Semester | 學分數 Credits | 每週上課時數 Hours per week | | | 備註 |
|---------------------|----------------------|---|---------------------------------------|----------------------|----------------|--------------------------|-----------------------------------|--------------|---------|
| | | | | | | 講授 Lecture | 實作(驗) Practice (laboratory) | 實習 Intern | Remarks |
| | 精神衛生護理學及實作 | Psychiatric Nursing and nursing skills | 四 | 上 | 3 | 2 | 2 | 0 | 實務型課程 |
| | 社區衛生護理學實習 | Practicum in community health nursing | 四 | 上、下 | 3 | 0 | 0 | 8 | 實務型課程 |
| | 精神衛生護理學實習 | Practicum in psychiatric nursing | 四 | 上、下 | 3 | 0 | 0 | 8 | 實務型課程 |
| | 衛生行政與管理 | Health administration and management | 四 | 下 | 2 | 2 | 0 | 0 | 實務型課程 |
| | 最後一哩實習 | Last-mile practicum | 四 | 下 | 4 | 0 | 0 | 10 | 實務型課程 |
| | 臨床檢驗與判讀 | Clinical laboratory and Dignostic Tests | -1 | 下 | 2 | 2 | 0 | 0 | 實務型課程 |
| | 疾病營養學 | Disease nutrition | - | 下 | 2 | 2 | 0 | 0 | 實務型課程 |
| 系自由 響 | 護理報告之撰寫 | Writing reports in nursing | 11. | 上 | 2 | 2 | 0 | 0 | 實務型課程 |
| 後課程 | 婦女健康照護 | Woman's health care | 111 | 下 | 2 | 2 | 0 | 0 | 實務型課程 |
| 系自由選修課程(16 學分/6 學分) | 手術全期護理 | Perioperative Nursing | E | 下 | 2 | 2 | 0 | 0 | 實務型課程 |
| | 急重症護理學及實作 | Emergency and Critical Care skills | E | 下 | 2 | 2 | 1 | 0 | 實務型課程 |
| | 臨終關懷與安寧緩和療 護 | Hospice and Palliative Care | 四 | 上 | 2 | 2 | 0 | 0 | 實務型課程 |
| | 實證護理概論 | Introduction to evidence –based nursing | 四 | 下 | 2 | 2 | 0 | 0 | 實務型課程 |

備註(Remarks):

- 註一:本課程規劃表適用於申請並核准通過後,自 114 學年度起實施之雙主修學生。(含 114 學年度起開始修讀之學生)
- Note 1: This curriculum plan applies to students of the Double Major program whose applications have been approved and will take effect starting from the 2025 academic year.
- 註二:修習本學系雙主修之申請資格及條件如下;
 - (1)本校修讀學士學位學生。
 - (2)申請者須填具雙主修申請表。
- Note 2: The eligibility and conditions for applying for a double major in this department are as follows:
 - (1) Students enrolled in a bachelor's degree program at this university.
 - (2) Applicants must complete the double major application form.
- 註三:修習本學系雙主修學生者,須修畢系核心必修課程65學分、系自由選修課程6學分,總計71學分。
- Note 3: Students pursuing a double major in this department must complete 65 credits of core required courses and 6 credits of departmental electives, totaling 71 credits.

註四:擋修規定:

- (1)基本護理學不及格者,不得修習護理專業科目包括:產科、兒科、成人(一)、成人(二)、精神衛生、社區衛生等護理學之課程。
- (2)基本護理學實作、實習不及格者,不得修習護理專業科目包括:產科、兒科、成人(一)、成人(二)、精神衛生、社區衛生、綜合臨床、最後一哩等護理學之實習。
- (3)產科、兒科、成人(一)、成人(二)等護理學實習不及格者,不得修習綜合臨床護理學實習及最後一理實習。

Note 4: Course Restriction Regulations:

- (1) Students who fail Fundamental Nursing are not allowed to take professional nursing courses, including: Maternal Nursing and Nursing Skills, Pediatric Nursing and Nursing Skills, Adult Nursing and Nursing Skills (I), Adult Nursing and Nursing Skills (II), Psychiatric Nursing and Nursing Skills, and Practicum in Community Health Nursing.
- (2) Students who fail either the Fundamental Nursing Skills or the Practicum in Fundamental Nursing are not allowed to take nursing internship courses such as: Practicum in Maternal Nursing, Practice in Pediatric Nursing, Practicum in Adult Nursing (I), Practicum in Adult Nursing (II), Practicum in Psychiatric Nursing, Practicum in Community Health Nursing, Practicum in Comprehensive Nursing, and Last-mile Practicum.
- (3) Students who fail any of the following nursing internships: Practicum in Maternal Nursing, Practice in Pediatric Nursing, Practicum in Adult Nursing (I), or Practicum in Adult Nursing (II), are not allowed to take Practicum in Comprehensive Nursing or Last-mile Practicum.
- 註五:若科目性質相近,經核准得以抵免後,不足71學分,經系主任同意後,得選修本學系所開設課程。
- Note 5: If courses with similar content are approved for credit transfer, resulting in a total of fewer than 71 credits, students may take other courses offered by the department with the approval of the department chair.
- 註六:修讀雙主修學生於延長修業期限二年屆滿後,仍未修畢雙主修應修科目與學分者,得再申請延長修 業期限一年。
- Note 6: Students who have not completed the required courses and credits for the double major after the two-year extension period may apply for an additional one-year extension.
- 註七:學生因故放棄或於規定修業期限屆滿,未修足加修學系規定之科目與學分者,其所修之全部專業(門) 必修科目與學分已達輔系規定者,得核給輔系資格。未達輔系修規定者,已修之加修學系科目經系 (組)、學程主管認定其性質與本系相關者,得視為選修科目,學分數亦得併入最低畢業學分數中採 計。
- Note 7: If a student withdraws from the double major or fails to complete the required courses and credits within the specified period, but has completed enough required professional courses to meet the requirements of a minor, they may be granted a minor. If the requirements for a minor are not met, the courses completed may be counted as electives—subject to approval by the department/program head—and their credits may be included in the minimum graduation credits.
- 註八:修讀雙主修學生,已符合「原學系」應屆畢業資格,但未能修畢加修學系科目與學分者,得向教務 處提出放棄修讀雙主修,以原學系資格畢業。
- Note 8: Students pursuing a double major who have met the graduation requirements of their original department but have not completed the double major may apply to the Office of Academic Affairs to forfeit the double major and graduate with a degree from their original department.
- 註九:其餘未盡事宜、請參閱「亞洲大學學生修讀雙主修實施要點」。
- Note 9: For other matters not covered above, please refer to the "Asia University Guidelines for Students Pursuing a Double Major."

系所主管簽章:

學院院長簽章: